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Protokół Nr XLI/22 
z XLI sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 30 marca 2022 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie   
w godz.15:00 do 16:31.  

 
W obradach uczestniczyli: 
 
-     Przewodniczący Rady Miejskiej       - Juliusz Brant 
-     Radni  
-     Burmistrz MiG                                   - Jarosław Filipek      
-     Sekretarz Gminy                               - Monika Chyła 
-     Skarbnik Gminy                                - Agnieszka Kozłowska–Budka 
-     Prezes PGKiM w Rynie sp. z o.o.    - Juliusz Leczycki 
-     Kierownik MGOPS                           - Ewa Modzelewska                           
-     Dyrektor RPEKiT                              - Marta Dąbrowska    
-     Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego – Renata Radziulewicz 
-     Radca Prawny                                  -  Anna Ulanowska 
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji w dniu 2 marca br. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdania z działalności w 2021 roku: 
          1/ Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
          2/ Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki  
          3/ Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody. Druk 1 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w lokalu położonym w  
    budynku Hotelu Zamek Ryn przy ul. Plac Wolności 2 w Rynie. Druk 2 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia zasad, na jakich przewodniczącemu organu   
    wykonawczego jednostki pomocniczej Gminy Ryn – sołtysom będzie przysługiwała dieta   
    oraz zwrot kosztów podróży służbowej. Druk 3 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 141/25 w Rynie.Druk 4 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oznaczonej nr 124/1 
      i nr 124/3 w Sterławkach Wielkich, gmina Ryn. Druk 5 
12. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr XV/105/19 Rady Miejskiej w Rynie z dnia   
      30 października 2019 r. w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, leśnego i   
      od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso.   
      Druk 6 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu   
      zagospodarowania przestrzennego dla północnej części obrębu Szymonka. Druk 7 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu       
      zagospodarowania przestrzennego dla północno – wschodniej części obrębu Szymonka. Druk 8 
15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania   
      Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii i Uzależnieniom Behawioralnym dla    
     Gminy Ryn na lata 2022 – 2025. Druk 9 
16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów Burmistrza MiG Ryn   
     w ramach „ Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży Zespołu   
     Szkolno-Przedszkolnego w Rynie”. Druk 10 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2022r. Druk 11 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata  2022-   
      2028. Druk 12 
19. Rozpatrzenie petycji z dnia 8 marca 2022r. złożonej przez Cech Zdunów Polskich, 63-760 Zduny,   
      Rynek 2, woj. wielkopolskie. Druk 13 
20. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
21. Zamknięcie posiedzenia.                           
          
Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził prawomocność 
obrad, w których  uczestniczyło 13 radnych. Nieobecni: Pani M. Owczarek, Pan K. Cybul. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
Ad.2  Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Nie zgłoszono wniosku do porządku obrad. 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji w dniu 2 marca br. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie protokół z poprzedniej sesji. W 
wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty większością  głosów. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Roman Piotr Szewczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
          między sesjami. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - 22 marca wziąłem udział w posiedzeniu powiatowej 
komisji Ekonomii Społecznej w Giżycku. Wpłynęła, też do biura rady skarga prokuratora Rejonowego w 
Giżycku na uchwałę Rady Miejskiej w Rynie w sprawie wprowadzenia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Ryn na rok 2021 celem 
przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie. Krótko mówiąc skarga polega na 
tym, iż prokurator nie, nie uznał pewnej formy połączenia wydatków w tym programie. Nasza gmina na 
dzień dzisiejszy nie ma żadnych zwierząt, tak, pod opieką. Nie ma żadnych zwierząt. Nie mamy w 
schronisku, tak. W związku, z czym te nasze wydatki powinny być według tego, co w skardze uczynił 
pan prokurator posegregowane, tak jak mówią przepisy. U nas nie ma potrzeby, aż tak mocno 
rozbijania pieniędzy w tym programie. Dlatego stworzyliśmy, jak gdyby trzy takie podstawowe wydatki 
połączone z tych różnych, które są w programie. No i to zarzucił nam prokurator, że zrobiliśmy to 
bezprawnie i tak robić nie powinniśmy. W związku z tym skarga idzie do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Olsztynie. Pragnę, też państwu radnym przypomnieć, że został miesiąc, do końca 
kwietnia trzeba złożyć oświadczenie majątkowe w biurze rady i to byłoby tyle w tym punkcie.  
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Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między   
         sesjami.Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - ja a propos tej skargi. Już pani mecenas przygotowała odpowiedź. 
Odniesiemy się do, do zarzutów prokuratora. Zobaczymy, co sąd postanowi, ale odpowiedź już 
mamy gotową. I tak, jeżeli chodzi sprawozdanie z wykonania uchwał macie państwo na tabletach, 
natomiast z działalności, to w dniu 12 marca 2022r.uczestniczyłem w walnym zgromadzeniu 
stowarzyszenia Ołów. No, tam były między innymi poruszane sprawy związane z wodą i 
kanalizacją. No i może za dużo powiedziane, że uczestniczyłem w walnym OSP, bo się spóźniłem, w 
Rynie. Źle, źle odczytałem godziny, ale byłem, częściowo byłem. 24 marca spotkanie w PKN, 
miałem spotkanie PKN Orlen. Przyjechał, pracownicy PKN w sprawie tej stacji, która ma ewentualnie 
powstać nad naszym jeziorem. To, wszystko dobrze wygląda, mam nadzieję, że, że się uda. To było, 
no takie już, robocze dobre spotkanie. Więc uzgodniliśmy wiele rzeczy, chociaż jeszcze, jeszcze nie 
wszystko do końca. 25 marca i 26 uczestniczyłem w walnym zgromadzeniu stowarzyszenia 
Cittaslow i później odbyło się, odbyła się taka gala, jubileusz 15-lecia Polskiej Krajowej Sieci Miast 
Cittaslow w Lubawie. Także 15 lat już sieć istnieje, my jesteśmy członkiem, zarówno stowarzyszenia, jak 
tej sieci. Myślę, że mamy wiele wymiernych korzyści, jeżeli chodzi o te uczestnictwo. Wiele miast 
aspiruje,chcą zostać, chcą się wpisać w tą ideę Cittaslow, więc no już, już chociażby Węgorzewo jest na 
dobrej drodze, już zostali praktycznie do krajowej sieci przyjęci, jeszcze tylko stowarzyszenie. No 
i od praktycznie miesiąca, czasami nawet codziennie, odbywają się video konferencje z wojewodą, z 
pracownikami wojewody a propos uchodźców, sytuacji, jaką mamy za naszą wschodnią granicą, 
także sytuacja jest dosyć trudna niemniej, jednak mam nadzieję, że to w jaki sposób, chociaż to jest 
może tylko moja nadzieja, wszystko się jakoś tam ułoży, także te konferencje praktycznie w  
zeszłym tygodniu, to chyba były codziennie. Także tych konferencji jest sporo. Jutro jest kolejna może 
będą jakieś nowe informacje zobaczymy, jak to będzie wyglądało. Dziękuję bardzo. A, nie mówiłem, o 
sądzie już mówiłem, dobrze. Dziękuję. 
 
Ad.6 Sprawozdania z działalności w 2021 roku: 
 
          1/ Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego   
                                                                           protokółu 
       
Pani R. Radziulewicz – Dyrektor Zespołu-Szkolno-Przedszkolnego - jeżeli chodzi o działalność Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w Rynie, no oczywiście rok pod hasłem pandemii, cały czas trwającej zresztą. 
Dosyć trudny największe problemy, jakie mieliśmy w tym czasie, to było przede wszystkim bardzo duża 
absencja nauczycieli, pracowników szkoły, oczywiście uczniów. Byliśmy przygotowani do prowadzenia 
zajęć w systemie i stacjonarnym, i hybrydowym, i  zdalnym. Rozporządzenia, zamiana rozporządzeń 
pojawiała się praktycznie, no czasami nawet z dnia na dzień, także tutaj trzeba było być bardzo mocno 
przygotowanym do istniejących, do istniejącej sytuacji i do wszelkiego typu zmian. Wszystkie działania 
zespołu, tak jak zresztą co roku mimo, że troszeczkę w innej formie, niż tradycyjnie zostały  
zrealizowane. Przypomnę państwu, że realizowaliśmy między innymi projekt kreatywnie i twórczo nowy 
wymiar edukacji w Szkole Podstawowej w Rynie. Jest to, projekt dofinansowany ze środków unijnych. 
Oprócz tego realizowany był również projekt z języka angielskiego, projekt .... Plus inne może tak o 
mniejszej randze projekty. Większość z tych projektów musiała się odbywać w wersji stacjonarnej, także 
tutaj takim dużym problemem była cała koordynacja pracy przede wszystkim dotrzymanie wszelkich 
terminów. Jeżeli chodzi o dzieci z przedszkola, przedszkole praktycznie cały boży rok było czynne. 
Tutaj szczególnie, jeżeli chodzi okres, no tej typowej nauki. Staliśmy się, żeby zawsze była czynna 
przynajmniej jedna tak zwana grupa dyżurująca. Była sytuacja oczywiście, kiedy wielu pracowników i 
nauczycieli, i pracowników obsługi, bo, albo podczas, było na izolacji, było w kwarantannie, lub po prostu 
na zwolnieniu lekarskim. Było dużo takich sytuacji, kiedy grupy dzieci były odsyłane na kwarantannę, 
natomiast tak, jak tutaj zauważyłam, wcześniej powiedziałam, że starliśmy się, żeby jednak przedszkole 
było czynne cały czas i , żeby rodzice mieli możliwość prostu normalnej pracy i wysłania dziecka do 
przedszkola, tak, jeżeli taka, jeżeli taka sytuacja, możliwość istnieje. Myślę, że jeżeli chodzi o szczegóły, 
to no też o pytania od państwa, tak jeżeli powinnam coś bardziej rozszerzyć.  
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - ja, mam pani dyrektor tylko jedno pytanie. Troszkę się 
zaniepokoiłem. W jednym z diagramów jest ilość uczniów zagrożonych niepromowaniem 
w pierwszym semestrze i VIII A 30 prawie 9 % , VIII B 33 ponad, VIII C ponad 35 i VII A  31. Czemu tak 
dużo?  

 
Pani R. Radziulewicz – Dyrektor Zespołu-Szkolno-Przedszkolnego - największym problemem 
to jest nauczanie zdalne, które bardzo mocno rozleniwia dzieci. Zawsze mamy mniejszy wpływ na to, 
żeby dziecko zmobilizować do pracy. Natomiast w momencie, kiedy  dzieci są na terenie szkoły, 
to teraz przede wszystkim trwają i no rozmowy  z dziećmi i przede wszystkim no, robimy wszystko, żeby 
te dzieciaki nadgoniły materiał i że były bardzo dobrze przygotowane i do egzaminu ósmoklasisty i do 
rozpoczęcia nauki w kolejnych szkołach. Dziękuję. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - to wprawdzie jest sprawozdanie 2021 roku, ale myślę, 
że każdy tu z nas jest zainteresowany, gdyby w kilku słowach mogła pani dyrektor powiedzieć nam, jak 
wygląda sprawa przyjęcia uczniów z Ukrainy w naszym zespole. 
 
Pani R. Radziulewicz – Dyrektor Zespołu-Szkolno-Przedszkolnego - na chwilę obecną mamy sześcioro 
dzieci w Szkole Podstawowej, to są w klasach piątej i szóstej, i jedno dziecko, w tym tygodniu zaczęło 
uczęszczać do klasy czwartej, także dokładnie szóstka dzieci. Problem polega na tym, że mieliśmy 
zapisanych więcej dzieci. Te dzieciaki zostały wycofane, tak. Mama stwierdziła, że po prostu zmieniają 
miejsce, miejsce pobytu i dzieci zostały wypisane z, z naszego systemu. Jeżeli chodzi o przedszkole, to 
stan na dzisiejszy dzień, to też jest szóstka dzieci. Staramy się dzieci, pogrupować dzieci w 
poszczególnych klasach także, jeżeli na przykład trafiają do nas dzieci z Ukrainy, których mamy 
stwierdzają, że chcą, żeby dzieci były powiedzmy w klasie piątej, to te dzieci są umieszczane wszystkie 
razem w klasie piątej. Tak, żeby to był jak najmniejszy stres dla nich. Dziękuję bardzo. 
 
            2/ Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki - sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do                        
                                                                                                       niniejszego protokółu 
 
Pani M. Dąbrowska – Dyrektor Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki - Dzień dobry. Witam 
państwa bardzo serdecznie. Rzeczywiście sprawozdanie za 2021 rok przygotowaliśmy wspólnie z panią 
Marią Tuczyńską ,byłą panią dyrektor, ponieważ mnie nie było. Ja postaram się państwu takie 
ważniejsze 
rzeczy przedstawić, to co się wydarzyło i to co jest istotne na działalności jednostki. Pracowało 11 kół 
zainteresowań, były, to między nami takie zajęcia. Tam jest break dance, taniec współczesny, grupa 
plastyczna, grupa wokalna, grupa nauki gry na gitarze, zespół śpiewaczy Ryńskie Wrzosy, ludowy 
zespół śpiewaczy Sterławiacy, zajęcia taneczne fitnessowe, zajęcia z aerobiku, zajęcia planszówki, 
aikido. Łącznie z oferty tych zajęć artystycznych skorzystało 185 osób dorosłych, dzieci i młodzieży. 
Jeżeli, chodzi o statystyki tych naszych dodatkowych punktów, które mamy u nas w jednostce, czyli 
Punkt Informacji Turystycznej, w ubiegłym roku odwiedziło go 2493 osoby, muzeum odwiedziło 251 osób 
oraz Wieżę Widokową, tu jest bardzo duża liczba osób, to jest 6074 osoby. Działania, które były 
prowadzone, artystyczne w jednostce, wiadomo była pandemia, wiec to też zdeterminowało, że 
nie wszystko mogło się odbyć. Ale, też to był bogaty kalendarz artystyczny. Zorganizowano 
6 wystaw, zorganizowano 6 wydarzeń online, z tym, że tutaj kadra też jednostki wspólnie z panią 
dyrektor starała się mimo wszystko instytucję włączyć naszych mieszkańców do działań  edukacji 
kulturalnej. Odbyły się między innymi: Ferie Zimowe, Dzień Zakochanych, Dzień Kobiet i Dzień 
Mężczyzny, odbył się również Konkurs na Palmę Wielkanocną, Majówkowy Aktywny Ryn i Rozszyfruj 
Autografy. Udało się również przeprowadzić 14 wydarzeń w realu, oczywiście w ścisłym reżimie 
sanitarnym. Były to między innymi: 29 Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, Festyn Rodzinny z 
okazji Dnia Dziecka, Piosenka jest Dobra na Wszystko, Dni Rynu, Kino Plenerowe pod Gwiazdami, 
Festiwal Kultury Średniowiecza Masuria, Ryńskie Smalcowanie z Ogórczeniem, Uwierz 
w Siebie, czyli koncert hip-hopowy, Wakacje bez Nudy, Dożynki Gminy Ryn, Tydzień Cittaslow, Czyste 
Mazury, Czysty Ryn, Narodowe Święto Niepodległości i oczywiście w listopadzie nastąpiło 
uroczyste otwarcie sali widowiskowej. Część z państwa miała okazję być. Więc to było niebywale 
wydarzenie, jeżeli chodzi o naszą jednostkę. Biblioteka Publiczna w Rynie w roku 2021 
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funkcjonowała od poniedziałku do piątku. W grudniu 2021roku został wprowadzony system 
elektroniczny, który znacznie usprawnia pracę biblioteki, a także obsługę czytelników. Również 
funkcjonowała filia w Sterławkach Wielkich w środy, i w piątki od godz.13:00 do 18:00. Dnia 31 grudnia 
2021 roku stan zbiorów wynosił 24646 woluminów książek drukowanych oraz 141 audiobooków i 
59 kronik Albina Nowickiego. Biblioteka ogółem prenumerowała 22 tytuły gazet i czasopism na kwotę 
3703 zł. W minionym roku również prężnie działał Klub Malucha, który prowadzi pani Ala Dołgan i też 
cieszy się popularnością wśród naszych najmłodszych mieszkańców, no i oczywiście działały aktywnie 
dyskusyjne kluby książek. Także tyle, co w takim skrócie telegraficznym, jeżeli chodzi o merytoryczną 
działalność. Finansową, to jeżeli państwo chcą, to też mogę przedstawić, to też zostało przygotowane w 
porozumieniu z panią Marią, z panią Ireną. Myślę, że tutaj każdy miał okazję z tym się zapoznać. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - umówiliśmy się z panią dyrektor wcześniej, bardzo bym 
prosił myślę, że państwa, też to zainteresuje, co RPEKiT zaplanował na ten rok, na ten sezon ?  
 
Pani M. Dąbrowska – Dyrektor Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki - ja przede wszystkim 
pragnę serdecznie podziękować komisji, która powierzyła mi kierowanie jednostką Regionalnego Parku, 
Edukacji, Kultury i Turystyki w Rynie. Nazwa jest trudna, ale udało mi się ją opanować. Plany, 
najbardziej mi zależy na promocji jednostki, Gminy Ryn. Bardzo pozytywnie, zaskoczyło mnie to, jak 
wiele mamy walorów artystycznych, jak wiele mamy miejsc ciekawych, których należy, którymi należy 
się pochwalić. Chociażby ryńskie zbiory muzealne, które ja wcześniej o tym nie wiedziałam, 
przygotowując ofertę, też to poznałam. Więc, to będzie na pewno jeden z punktów, na którym będę 
stawiała mocno, na promocje na, edukację, nie tylko w regionie Ryn, ale także poza Rynem, w 
ościennych miastach i z taką ofertą też wstąpimy do szkół, żeby mogły przyjść i zwiedzić. Także chcemy 
wzbogacić kalendarz artystyczny Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki w Rynie, tam się 
zadzieje. W tym roku nowością będzie Noc Świętojańska ,Świętojańska, którą chcemy przeprowadzić na 
plaży miejskiej. Nowością będą Kolory Holi, czyli festiwal kolorowych proszków. Kto nie miał okazji być 
się na takiej imprezie, to serdecznie zapraszamy, to już 25 czerwca. Wydarzenia te, które były na stałe 
wpisane w kalendarz miejski, również zostaną rozbudowane o części artystyczne, a także o czas 
trwania. Chociażby Masiuria w tym roku będzie trzydniowa. Będziemy grać w różnych miejscach. 
Rozpoczniemy koncertowo w piątek na amfiteatrze potem nad jeziorem Ołów, wioska rycerska i cały 
jarmark też tutaj będzie już trwał od piątku do niedzieli. Clou programu oczywiście inscenizacja tutaj w 
amfiteatrze jeziorem Ołów. Dni Giżycka, przepraszam, Dni Rynu, Dni Rynu, czterodniowe również 
bogate w dorodne wydarzenia. Nie zabraknie akcentów naszych zespołów, które pracują w naszym 
Regionalnym Parku Edukacji Kultury i Turystyki w Rynie do grafiku. Koncert Patrycji Markowskiej w 
sobotę, poprzedzony też z rapem Halamy. Będzie też sportowo ponieważ bieg w niedzielę. Nie 
zabraknie też akcentów teatralnych. Wystąpi też kampania teatralna Piotra Szwedesa, którą już państwo 
mieli okazję oglądać na Dzień Kobiet. Również zależy nam na wprowadzeniu takich młodych działań, 
które będą, mam nadzieję, znajdą swoją grupę odbiorców. Czyli ryńskie spotkania z historią, które już 
rozpoczęliśmy. One będą odbywały się cyklicznie, w każdy czwartek ostatniego miesiąca. Takie 
spotkania właśnie tutaj z rodziną i artystami i z gośćmi zaproszonymi rozpoczęliśmy takie nasze 
spotkanie z panem Markiem Podskalnym, który wydał książkę ' "Ryn znany i nieznany". Bardzo polecam 
książkę i tu też postawiliśmy nacisk na promocję tej książki, żeby też móc się pochwalić, jak  
Ryn jest bogaty w historię i to co można tutaj zobaczyć i usłyszeć. W tej chwili książkę już można kupić 
w księgarni Odeon w Giżycku. Można już kupić ją w Centrum Informacji Turystycznej, więc tutaj bardzo 
też mi zależy na nawiązanie współpracy z ościennymi informacjami turystycznymi, domami kultury, żeby 
móc się zbierać i wzajemnie promocyjnie promować. To co jest istotne, też chcemy nawiązać 
współpracę z miastami partnerskimi, które mamy, żebyśmy mogli je bliżej poznać, inne kultury. 
Kalendarz mamy przygotowany. Pierwszego kwietnia on zostanie opublikowany, bo też 
uszczegóławiamy pewne rzeczy. Zależy mi również na współpracy z lokalnymi tutaj przedsiębiorcami, z 
lokalnymi instytucjami, które już na dzień dzisiejszy, też zgłosiły chęć współorganizacji, czy też 
organizacji własnych wydarzeń, przy wsparciu Regionalnego Parku. To co zauważyłam na samym 
początku, tak, składając ofertę, że brakowało nam bazy medialnej, brakowało nam bazy sponsorów, 
przyjaciół kultury. W tej chwili odbudowujemy . Mamy już na tyle, że jeżeli państwo śledzą nasze plakaty, 
no to już  nam się udało część odbudować. Bo chociażby nawiązaliśmy współpracę z 
Gazetą Giżycką, nawiązaliśmy z Radiem 5, Melo Radio, Mazury Info, Info Giżycko. To jest bardzo 
ważne dlatego. że takie patrony medialne pozwalają nam na promowanie, nie tylko wydarzeń, ale także 
Gminy, Miasta i Ryn. Również z ofertą sponsoringu dzwoniłam, wystąpiłam do lokalnych 
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przedsiębiorców, a także do ościennych, tak tutaj, z Giżycka i spoza Giżycka z prośbą o wsparcie 
naszych wydarzeń. Ofertą mam ze sobą pozwolę sobie zostawić na ręce przewodniczącego. Jeżeli tutaj, 
ktoś z państwa radnych będzie chciał zobaczyć, nie było go na komisji, to wtedy po prostu może to 
zrobić. No więc głównymi kierunkami dla mnie i głównym takim celem, to jest edukacja, animowanie, 
nawiązanie współpracy, ożywianie wszystkich form społecznych, które mamy tutaj u nas w Rynie. 
          
3/ Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do   
                                                                                       niniejszego protokółu 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS - Ja na pewno krótko dlatego, że ja już mówiłam na komisji. 
Na pewno tych liczb takich szczegółowych nie będę mówiła, może skupia się tylko na tym, że zadania 
własne zostały wykonane w 96,60%, na kwotę 2 081 265 zł , zadania zlecone w 99% na kwotę 7 907 
492 tak, jak mówiłam na komisji zadania własne są tylko częściowo realizowane z własnego budżetu. 
Natomiast część zadań własnych dofinansowuje wojewoda ze swoich środków. Co mogę państwu tutaj 
powiedzieć z takich rzeczy, które myślę, że zainteresują może państwa. Ogółem wydaliśmy około 
3000 decyzji. To jest taki, taki, taka, taka liczba bardzo przybliża, bo ja liczyłam tych decyzji, a w związku 
z tym, że no systemy nie do końca działały, tak jak należy ponieważ wprowadzaliśmy 
nowe rzeczy. Wtedy, kiedy przygotowywane było sprawozdanie nie mogłam wyszukać w systemie, 
takich szczegółów, ale myślę, że to nie jest, aż tak istotne. Ja chciałam, tylko jeszcze powiedzieć, 
że w ramach pomocy społecznej wydajemy decyzje odnośnie zasiłków stałych, okresowych, celowych, 
zasiłków celowych specjalnych. Wydajemy również skierowania do domów pomocy społecznej, decyzje 
dotyczące pomocy w ramach usług opiekuńczych oraz programu dotyczącego dożywiania 
"Posiłek w szkole i w domu". Natomiast, tutaj oprócz tych świadczeń z pomocy społecznej, samej takiej 
sensu stricte, mamy jeszcze świadczenia z funduszu alimentacyjnego, świadczeń rodzinnych, dodatków 
mieszkaniowych, dodatków energetycznych, Karta Dużej Rodziny, stypendia szkolne, 500 plus jeszcze 
w ubiegłym roku. W tej chwili nam to już odeszło, bo przejął to ZUS od 1 stycznia, jak państwo 
wiecie, 300 plus już nie było w tamtym roku, też już przejął ZUS. Natomiast od 2022, żeby tak nie było 
za wesoło, doszedł nam dodatek osłonowy, co miała być jednorazowe, a wcale nie jest. Powiem teraz, 
jeśli chodzi o dodatek osłonowy może, to wykroczenie takie poza rok ten 2021, bo to jest świeża sprawa, 
ale myślę, że może nawet państwo zadali takie pytanie więc uprzedzę, że wniosków jest około 500. 
W tej chwili jesteśmy już gotowi i czekamy, tylko na sygnał pani skarbnik na jutro, żeby te wypłaty 
poszły. Tam nie wiem, czy panu informatykowi się udało zrobić to tak, żeby nam ułatwić to wypłaty, żeby 
nie trzeba było każdego przelewu po prostu ręcznie wklepywać. Bo wiem, że dziewczyny miały problem, 
że jeszcze w ostatniej chwili pan Paweł tutaj usiłował pomóc, ale już nie wiem, czy to się to udało. Jak 
nie, no będę będziemy sobie radzić tak, jak tak, jak możemy. Jeszcze chciałam dodać, że 
w ubiegłym roku braliśmy udział w takim rządowym programie pod tytułem Wspieraj Seniora. To był 
program adresowany w związku z pandemią. To był program adresowany do osób w wieku 70 lat 
i więcej, które miały problemy na przykład w tym czasie, kiedy nie mogły wychodzić z domów i chciały, 
żeby im pomóc. My wtedy, pracownicy socjalni, to u nas robili, ponieważ nie mieliśmy, aż takiego 
dużego zapotrzebowania na tego typu działania, więc nie zatrudnialiśmy żadnych dodatkowych osób, bo 
nie było takiej potrzeby. Pracownicy socjalni, poza swoimi obowiązkami służbowymi, realizowali również 
ten obowiązek. Bo robili zakupy, wtedy kiedy było potrzeba. No i jeździli w te środowiska, no czasami 
tam gdzieś, jeżeli ktoś chciał, to wyprowadziło się pieska, albo wyniosło się śmieci. 
Bo takie rzeczy były potrzebne szczególnie, w tych środowiskach, gdzie była kwarantanna i ludzie byli 
po prostu odizolowani, że tak powiem od świata. A, poza tym jeszcze współpracujemy, to tak już też 
poza tymi ustawami w ramach programu operacyjnego pomoc żywnościowa. Wydajemy w ramach tego 
programu skierowania i to działamy we współpracy ze stowarzyszeniem Przyszłość Dziecka w Barwach 
Tęczy, bo to stowarzyszenie bardzo żywo zaczęło realizować, to wydawanie tej żywności. Od, oni to z 
banku żywności przywożą i realizują. To stowarzyszenie jest od dwóch lat i patrzę, że całkiem im się to 
dobrze sprawdza. No i Caritas również wydaje tą żywność tylko, że już jakby w stosunku do 
stowarzyszenia lub mniejszej ilości, bo większość ludzi już chcę korzystać z tamtego. No, może oni są 
troszeczkę lepsi organizacyjnie, tak powiem, żeby też nikogo nie urazić, bo to nie ja jestem od 
podsumowania pracy tych stowarzyszeń. Dziękuję. 
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Ad.7  Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody. Druk 1 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG -  jeżeli chodzi te pomniki przyrody, to zwróciły, zwróciły się do nas 
instytucje, czyli las, lasy państwowe. Na ich prośbę przeprowadziliśmy całą procedurę, No, i stąd ta 
chwała. Te tereny, gdzie są te pomniki, to jest jadąc w stronę Mikołajek, mijamy drogę w lewo do Ławek, 
w prawo na Skorupki jedziemy kawałeczek, dalej po lewej stronie jest las i tam w tym 
lesie zaraz po lewej stronie, las chciał ażebyśmy uznali te, te drzewa, które tam się, część tych drzew, 
które się znajdują, jako pomniki przyrody. Zgoda jest i skąd uchwała. Dziękuję. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

ustanowienia pomników przyrody. Druk 1 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XLI/324/22 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.8  Podjęcie uchwały w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w lokalu położonym w  
         budynku Hotelu Zamek Ryn przy ul. Plac Wolności 2 w Rynie. Druk 2 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG -  jak pamiętacie państwo, około pół roku temu, żeśmy już taką podobną 
uchwałę przyjęli. To jest firma, powiedzmy, współpracująca ściśle z tą firmą, która o takie zezwolenie 
przedtem występowała. Chodzi tu tak naprawdę o to, żeby zwiększyć szanse na uzyskanie licencji 
na prowadzenie kasyna. Oczywiście dwóch nie będzie, ale, ale szansa na uzyskanie tej licencji jest razy 
2. I tak naprawdę, to tylko, tylko tyle. Dziękuję. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w lokalu położonym w budynku Hotelu Zamek Ryn przy ul. Plac 
Wolności 2 w Rynie. Druk 2 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XLI/325/22 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
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Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia zasad, na jakich przewodniczącemu organu   
          wykonawczego jednostki pomocniczej Gminy Ryn – sołtysom będzie przysługiwała dieta   
          oraz zwrot kosztów podróży służbowej. Druk 3 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - tak, to jest uchwała, która tak naprawdę zmienia wysokość, no nic 
więcej. No, może niewiele więcej, ale wysokość tych diet dla sołtysów. Diety były dosyć dawno, o ile 
dobrze pamiętam w 2013 roku, tak była uchwała, która, która regulowała te sprawy. To było 450 zł 
kwartalnie. W tej chwili proponujemy tutaj 700 zł kwartalnie za wykonywanie obowiązków. Dziękuję.   
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – tu trzeba, też przyznać, że w niektórych naszych 
miejscowościach były problemy z wyborem sołtysów. Nie, nie, nie, nie każdy chce być sołtysem. Są to 
też, jakieś obowiązki typu podatki, czy korespondencja, czy nawet ten budżet sołecki, który jest to, też 
przy tym trzeba zawsze z jakimiś dokumentami pojawić się w urzędzie i tak dalej. Więc to, to nie jest tak, 
że sołtysowi tylko się należy a on nic nie robi. Myślę, że te 700 zł to też nie jest jakaś tam wygórowana 
kwota, ale na taką nas, no, dzisiaj stać. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - jeżeli można, tak oczywiście jest, jest trochę pracy w sołectwie. Nie ma 
chętnych do pełnienia funkcji sołtysa, chociaż nie wszędzie, oczywiście. Ale, są takie sołectwa, gdzie, 
gdzie nawet mieliśmy ostatnio, przykład bodajże miesiąc temu byliśmy w sołectwie na wyborach. No, 
było parę osób, ale to było wręcz namawianie, może ty, a może ty, no ja nie, ale może to, ty nie, nie. No 
w końcu, jakoś tam się udało wybrać tego sołtysa. Na razie wszędzie sołtysów mamy. No i tak,  no to już 
od 2013 roku trochę rzeczy się zmieniło 700 zł to jest taki poziom, gdzie mniej więcej, obowiązuje 
w naszym powiecie i okolicach. Więc myślę, że, że, że tu raczej nie będzie, jakiegoś kłopotu. Dziękuję. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
ustanowienia zasad, na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej Gminy 
Ryn – sołtysom będzie przysługiwała dieta oraz zwrot kosztów podróży służbowej. Druk  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XLI/326/22 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
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Ad.10  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 141/25 w Rynie. Druk 4 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – działka 141/25 , to jest działka na, na takiej skarpie przy naszym 
RPEKiT. Tam nie ma dostępu innego, znaczy można oczywiście od działki RPEKiT-u dojść do tej działki 
lub od, od tak naprawdę, od działki tych ludzi, którzy chcą kupić. Z naszego punktu widzenia ona 
nam nie będzie potrzebna, ona i tak jest tak naprawdę teraz w użytkowaniu tych mieszkańców. Więc, no 
to trzeba po prostu prawnie uregulować. Dziękuję. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży działki nr 141/25 w Rynie. Druk 4 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XLI/327/22 stanowi załącznik nr 9. do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.11  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oznaczonej  
            nr 124/1 i nr 124/3 w Sterławkach Wielkich, gmina Ryn. Druk 5 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – to jest tak naprawdę przekształcenie użytkowania wieczystego, 
przekształcenie, no nie jest to przekształcenie. To do tej pory jest, jako użytkowanie wieczyste. No, 
zwrócili się właściciele o sprzedaż, a działka, to jest, jak jedziemy w stronę Kętrzyna za przystankiem, 
pierwsza po lewej stronie. To jest dosyć obszar teraz zaniedbany. Mam nadzieję, że ta wysprzedaż 
będzie, sprzedaż, z naszej strony tej działki będzie się wiązała z zagospodarowaniem terenu. 
Podejrzewam, że ktoś ma jakieś plany, co do tej działki. Ale tam władztwo, czyli wieczyste użytkowanie 
dalej miał ten właściciel. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oznaczonej nr 124/1i nr 124/3 w Sterławkach Wielkich, 
gmina Ryn. Druk 5 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XLI/328/22 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
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Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr XV/105/19 Rady Miejskiej w Rynie z dnia   
           30 października 2019 r. w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, leśnego i   
           od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso.  
           Druk 6 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – to jest zmiana związana ze zmianą sołtysa, o której niedawno 
mówiłem. Zmienił się sołtys w miejscowości Rybical. No i trzeba uaktualnić tą uchwałę, którą mieliśmy 
do tej pory. 

 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – pewnie taka uchwała zawsze będzie się pojawiać po 
zmianie sołtysów, bo już niektórzy, też zapowiadali, że chcą z sołtysowania zrezygnować. Na razie może 
nie, ale, ale z tym trzeba się liczyć. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały nr XV/105/19 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 30 października 2019 r. w sprawie poboru 
od osób fizycznych podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia 
inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. Druk 6 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XLI/329/22 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu   
           zagospodarowania przestrzennego dla północnej części obrębu Szymonka. Druk 7 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – to jest działka, która się znajduje jadąc, mijając już most, ale jeszcze 
przed wjazdem do Szymonki. Tam stoi taki dom po lewej stronie no i to jest to są te działki, które, 
które, no, właściciele chcieliby tam plan zagospodarowania przestrzennego stworzyć. Ja, nie widzę 
przeszkód. Zobaczymy, jak to będzie z tym planem, ale o tych planach już państwu wiele razy mówiłem. 
Więc, ja bym miał tyle. Dziękuję. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla północnej 
części obrębu Szymonka. Druk 7 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XLI/330/22 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.14  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu       
           zagospodarowania przestrzennego dla północno – wschodniej części obrębu Szymonka.     
           Druk 8 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – tak, to jest, tak naprawdę po naprawdę po drugiej stronie tej działki, 
którą żeśmy przed chwilą głosowali, czyli po drugiej stronie jeziora. Tu znowu mijamy Szymonkę, tam 
stronę Krauze, bodajże, to tak się nazywa. No i też właściciel zwrócił się o, o przygotowanie planu 
zagospodarowania przestrzennego. W niedalekiej okolicy, też jest plan przygotowywany więc, ja nie 
widzę też żadnego problemu. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla północno – 
wschodniej części obrębu Szymonka. Druk 8 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XLI/331/22 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 

 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
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Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania   
          Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii i Uzależnieniom Behawioralnym   
          dla Gminy Ryn na lata 2022 – 2025. Druk 9 
 
Pani E.Kowalewska – pracownik UMiG - do tej pory, co roku były uchwalone dwa oddzielne programy, 
program profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych i program przeciwdziałania narkomanii. 
Jednak na początku roku została wprowadzona nowelizacja ustawy o zdrowiu publicznym i gminy są 
zobowiązane przyjąć nowy, wspólny program profilaktyki, który jest połączeniem tych 
dwóch programów i musiał zostać uzupełniony o uzależnienia behawioralne. No i taki program wspólny 
został stworzony. Tutaj też zmianą jest to, że został on przyjęty teraz na 4 lata. Bo, no mamy takie 
zezwolenie. Do tej pory, co roku trzeba było je uchwalać. Teraz mamy na 4 lata. No i tyle. Dziękuję. 
 
Pani J. Kryńska – Cieśla -Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania 
Narkomanii i Uzależnieniom Behawioralnym dla Gminy Ryn na lata 2022 – 2025. Druk 9 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XLI/332/22 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.16  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów Burmistrza   
            MiG Ryn w ramach „ Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i   
            młodzieży Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie”. Druk 10 
 
Pani M. Chyła – Sekretarz Gminy - na poprzedniej sesji przyjęliście państwo uchwałę określającą lokalny 
program wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w 
Rynie. Dzisiejszy projekt uchwał jest kontynuacją poprzedniej. W ramach lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie  
proponujemy, przez, realizować ten program przy pomocy przyznawania stypendiów Burmistrza Miasta 
i Gminy Ryn. Stypendium byłoby przyznawane za osiągnięcia naukowe, artystyczne i sportowe. Program 
obejmował by wszystkie dzieci uczęszczające do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie z klas I do 
VIII. Jeżeli chodzi o kryteria przyznawania stypendiów, no to mają państwo je w uchwale. 
Ja, może, tak pokrótce powiem, że  stypendia za osiągnięcia naukowe są podzielone na dwie grupy, dla 
uczniów klas I do III i dla uczniów z klas IV do VIII. Ze względu na to, że z klas IV do VIII możemy tutaj 
jako próg postawić średnią ocen. Natomiast w klasach I - III , kryterium było by osiągnięcie tytułu 
laureata, finalisty, który by zajął minimum trzecie miejsce podczas olimpiad, konkursów lub turnieju na 
szczeblu, co najmniej powiatowym. Jeżeli, jeżeli chodzi o osiągnięcia sportowe, artystyczne również 
dotyczy to klasy I -VIII i też tutaj jest kryterium osiągnięcie od I do III miejsca w konkursach, przeglądach, 
festiwalach o charakterze artystycznym. To, samo się dotyczy osiągnięć sportowych, też obejmuje, to 
wszystkich uczniów. Też są tutaj ściśle określone kryteria przynajmniej szczebel wojewódzki zajęcia od I 
do III miejsca, na szczeblu ogólnopolskim zajęcia od I do V, na szczeblu międzynarodowym 



13 

 

reprezentowanie kraju wskutek wygrania eliminacji na niższym szczeblu, lub, który osoby, które zostały 
powołane do kadry narodowej lub wojewódzkiej. Z wnioskiem o przyznanie 
stypendium występowali by bezpośrednio uczniowie, w przypadku uczniów niepełnoletnich, jak to 
przypadku naszej szkoły, rodzic lub opiekun prawny. Występowali by oni do Burmistrza Miasta i Gminy 
Ryn. Stypendium przyznawane było by raz do roku, wnioski należało by składać do 30 czerwca i 
dotyczyły by one osiągnięć za ostatnie 12 miesięcy. Kwoty, jakie proponujemy za stypendia naukowe 
klas I-III 300 zł, za osiągnięcia naukowe w klasach od IV do VIII 1000 zł, za osiągnięcia artystyczne 600 
zł i za osiągnięcia sportowe również 600 zł. Uczeń oczywiście, jeżeli by osiągał sukcesy w różnych 
kategoriach mógłby otrzymać, w różnych kategoriach stypendia jednocześnie. Więc tutaj, jeżeli macie 
państwo jeszcze jakieś pytania, to proszę bardzo. 
 
Pan W.Nowikowski - ja, chciałbym zapytać o paragraf 11, który mówi, że złożenie wniosku nie jest 
jednoznaczne z przyznaniem stypendium. W jakich okolicznościach byłby taki wniosek odrzucany? 
 
Pani M. Chyła – Sekretarz Gminy - tutaj, jeżeli chodzi o ten paragraf 11, chodzi głównie o to, że na 
przykład uczeń, który składałby, taki wniosek do Burmistrza, mógłby źle ocenić szczebel kursu na 
jakim zajął to pierwsze lub drugie, lub trzecie miejsce, mógłby błędnie rozszyfrować na przykład, jeżeli 
ktoś w przypadku osiągnięć sportowych. Osiągnięcia sportowe tutaj jest określone, że zawody, które 
są organizowane przez Szkolny Związek Sportowy, Polski Związek Sportowy lub na przykład 
międzynarodową organizacją sportową. Na przykład nasz Regionalny Park Edukacji też organizuje 
różne artystyczne, sportowe konkursy no i żeby wniosek, który złożony byłby przestać takiego 
ucznia, który by, zajął na przykład pierwsze miejsce w takim konkursie, nie kwalifikuje się do tego 
wniosku. Więc będzie weryfikacja, czy faktycznie te osiągnięcia, które uczeń nam wypisuje we 
wniosku są właściwe i zgodne z regulaminem określającym przyznawanie stypendiów. 
 
Pan W. Nowikowski - mam jeszcze jedno pytanie, dlaczego jest całkowicie pominięta szkoła w przy 
składaniu tych wniosków? 
 
Pani M. Chyła – Sekretarz Gminy - wynika to z orzeczeń sądów i z uchybień, które były wskazane przez 
wojewodę. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – powiem, tak, to, to co kolega Włodek powiedział też 
trochę mnie to trapi, że z tego powodu, co powiedziała, o czym wspomniała wcześniej pani Sekretarz 
mianowicie, z wnioskiem do Burmistrza przychodzi rodzic, no bo raczej pełnoletnich uczniów w naszym 
Zespole Szkolno-Przedszkolnym nie będzie. I teraz ten rodzic po pierwsze, no musi wiedzieć, jaka jest 
średnia tego swojego ucznia powiedzmy w czwartej, czy w piątej klasie, co już stwarza jakiś tam 
problem. No, musi wiedzieć, czy te olimpiady, ewentualnie konkursy, w których brał udział, to kwalifikują 
to dziecko, czy nie. No trudno jest mi powiedzieć, bo w poprzedniej uchwale z 2014 roku był klarowny 
zapis, że składa ten wniosek dyrektor. Był wzór wniosku, na dzień dzisiejszy tak troszkę też nie widzę 
tego, bo co rodzic ma napisać, tak, że mój syn Jan ma średnią pięć i pół, dajcie pieniążki. Mnie się 
wydaje, że powinien być tak, jak był w poprzedniej uchwale wzór wniosku, który powinien być złożyć, 
złożony do pana Burmistrza. Kto zna ucznia lepiej jak jego wychowawca? Więc też przychylał 
bym się nie wiem, jak prawnie, czy, czy jest to możliwe, czy nie. 
 
Pani A. Ulanowska – radca prawny - Panie Przewodniczący, chciałabym powiedzieć, że my jesteśmy 
związani upoważnieniem ustawowym. Upoważnienie ustawowe, na które jest powołany w projekcie tej 
uchwały, nie daje państwu możliwości ustalenia wiążącej treści wniosku o przyznanie stypendium.  Bez 
oczywiście możecie tutaj bardziej jest kierunek do pana Burmistrza wykonując taką uchwałę 
przygotować taki formularz wniosku, który będzie formularzem pomocniczym. Natomiast państwo nie 
możecie w uchwale przyjąć z tego upoważnienia ustawowego, które jest zawarte w tej podstawie 
prawnej, mówimy tutaj o prawie o systemie oświaty,  przyjęcia wzoru formularza na podstawie, którego 
takie wnioski będą składane, bo byłoby to nieuprawnione ograniczenie. Tak na dobrą sprawę rodzic 
może wziąć kartkę i napisać "proszę o przyznanie stypendium dla mojego dziecka"  i Burmistrz będzie 
musiał rozpoznać taki wniosek o przyznanie tego stypendium według kryteriów, które państwo określacie 
w uchwale. Dlatego, jeżeli chodzi o wzór tego wniosku, to może oczywiście być taki w urzędzie, jako 
wzór pomocniczy, jako taki formularz, który przedstawia się, ułatwiający złożenie takiego wniosku. 
Natomiast, no nie możecie państwo przyjmować w uchwale takiego formularza w sposób wiążący.  
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Pan J.Filipek – Burmistrz MiG - jeżeli można, przepraszam, jeszcze a propos składania przez szkołę, 
przez dyrektora, dobrze. 
 
Pani A. Ulanowska – radca prawny - Szanowni państwo, stypendium nie jest obligatoryjne, stypendium 
jest świadczeniem na wniosek. Osobą, która powinna decydować o tym, czy chce skorzystać z takiego 
wniosku jest osoba uprawniona. W tym przypadku jest to uczeń, który może działać sam, jeżeli jest 
pełnoletni, bądź za pośrednictwem właściwego przedstawiciela ustawowego w przypadku 
niepełnoletności. I myślę też, że chodzi tutaj o kwestie związaną z tym, że mamy różne podstawy 
stypendiów w ustawie o systemie oświaty i odsyłam do wcześniejszych przepisów artykułu 90. I tam 
mamy określoną również procedurę w przypadku odmiennego stypendium, jakim jest stypendium 
szkolnym, stypendium dyrektora. My, mówimy o stypendium na podstawie artykułu 90d i tutaj 
wnioskodawcą jest osoba, która ma jakby interes w tym, żeby takie jest stypendium otrzymać. Innymi 
słowy może również zdarzyć się taka sytuacja, że uczeń spełnia wszystkie kryteria do tego, aby 
otrzymać to stypendium, ale z przyczyn tylko i wyłącznie dla niego osobistych, nie chce występować o 
takie świadczenie i nikt nie powinien w jego imieniu tego  

 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – Pani mecenas, żebyśmy już nie mieli wątpliwości. 
Bo, rzeczywiście w artykule 90-te prawo, 90 g prawo oświatowe, to jest to stypendium, które jest 
stypendium, które daje, jak gdyby dyrektor szkoły. Bo teraz ,  tak składa rodzic wniosek o stypendium do 
pana Burmistrza, pan Burmistrz wydaje mi się i tak będzie musiał wrócić do szkoły po to, aby potwierdzić  
choćby średnią ucznia, czy potwierdzić to, że uczeń brał udział w takim, czy innym wydarzeniu, które 
kwalifikuje tego ucznia w zakresie, czy tych dokonań sportowych, artystycznych, czy 
czy naukowych. Więc to, jak gdyby i tak przez szkołę będzie musiało przejść. Chodzi mi o to, żeby ten 
wniosek był na tyle sprawny i czytelny, bo w poprzedniej uchwale z 2014 roku, na wniosku  
podpisywał się wychowawca, który był wychowawcą ucznia, którego dotyczyło, dotyczyło stypendium. 
Było, to zatwierdzone przez radę pedagogiczną i pod tym podpisał się dyrektor, który te wnioski do 30 
czerwca złożył u  Burmistrza. I teraz no, jak gdyby chciałbym, żeby było jasno określone, jaka jest cała 
procedura obiegu tego, nazwijmy to, no nie nazwijmy, wniosku, który składa rodzic. Bo, rodzic złoży 
wniosek do Burmistrza, a Burmistrz musi to zweryfikować. Więc i tak chyba musi wrócić do szkoły. 
 
Pani A. Ulanowska – radca prawny – Panie Przewodniczący. Państwo podejmujecie uchwałę, która jest 
aktem prawa miejscowego. Natomiast obowiązkiem wykonania tej uchwały jest to obowiązek leżące po 
stronie pana Burmistrza. Pan Burmistrz wykonując tę uchwałę może korzystać ze wszelkich dostępnych 
środków, aby zweryfikować, czy została spełniona podstawa prawna do przyznania takiego, a nie innego 
świadczenia , t tym przypadku stypendium. I w sytuacji, w której taki wniosek wpływa do Burmistrza, 
Burmistrz ma obowiązek zweryfikować bez względu na to, czy oprze się o informacje pochodzące ze 
szkoły, czy w jakikolwiek inny sposób. Ma obowiązek zweryfikować, czy powstała podstawa prawna do 
przyznania takiego stypendium i to on jest organem wykonawczym, który ma obowiązek wykonać 
państwa uchwałę. Natomiast, państwo przyjmując program macie określić kryteria, kiedy takie 
stypendium przysługuje osobie, która wnioskuje o przyznanie takiego stypendium. I Burmistrz dokonując 
takich weryfikacji, tak, jak powiedziałam, może korzystać ze wszelkich dostępnych środków, aby to 
zweryfikować i oczywiście musi to zrobić w sposób właściwy, żeby nie narazić się na zarzut przyznania 
takiego oświadczenia osobie, które nie jest uprawniona do takiego, a nie innego stypendium. 
 
Pani E. Fitza – uważam, że tutaj w momencie, kiedy rodzic będzie składał wniosek o takie właśnie 
stypendium, to mało tego, że w moim mniemaniu logicznym jest, jeśli to jest składanie do 30 
czerwca, czyli jesteśmy już po zakończeniu roku. Wystawione zostały świadectwa ukończenia klasy 
konkretnej, na której jest też, są widoczne oceny, które dziecko otrzymało, że będzie załącznikiem 
spójnym świadectwo ukończenia konkretnej klasy. Mało tego dlaczego, ja nie widzę tutaj takiej 
zależności szkoły w tym stypendium dlatego, że tak, jak dyskutowaliśmy i przedwczoraj na komisji 
odnośnie tej uchwały. Jest kwestia taka, że rodzice mogą też wysyłać dzieci, z pominięciem szkoły, na 
różnego rodzaju olimpiady. Wobec tego może być taka sytuacja, że tak naprawdę nauczyciel nawet 
nie będzie świadom tego, że dziecko zajęło miejsce w jakimś konkursie na szczeblu powiatowym, czy 
też wojewódzkim, czy też innym. I nawet nie będzie miał wglądu do tego, że dziecko dostało dyplom, 
które będzie też de facto potwierdzeniem tego, że takie miejsce zostało zajęte i może być uprawnione do 
otrzymania takiego stypendium. Więc myślę, że no tutaj tak jak pani mecenas powiedziała, organ 
wykonawczy w momencie kiedy zostanie złożony wniosek i będą braki formalne, to zwróci się po prostu 
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o przedstawienie dowodów stwierdzających uprawnienie do otrzymania stypendium. Tak myślę. 
Dziękuję. 
 
Pan W. Nowikowski - mam pytanie do pani dyrektor szkoły. Ile w przeszłości wydarzeń odbyło się, o 
których nauczyciel, wychowawca, szkoła, nie widzieli. 
 
Pani R.Radziulewicz – Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – ja, powiem tak. O większości 
wiemy. Natomiast, jeżeli uczeń, czy też rodzic niekoniecznie będzie chciał tą wiadomością się podzielić z 
wychowawcą klasy, to ma takie prawo. Jeżeli chodzi o wszelkiego typu konkursy, organizujemy dosyć 
dużo na terenie szkoły, tak. Jeżeli, chodzi o konkursy tak zwane kuratoryjne, do nich najczęściej 
przystępują uczniowie klas VIII, bo to są dzieci, które już w większości zrealizowały materiał. Tym 
bardziej, że pierwszy etap tego konkursu odbywa się w listopadzie danego roku szkolnego.  Jeżeli, 
przechodzi do drugiego etapu, to drugi etap, najczęściej jest w lutym. My teraz oczekujemy na 
weryfikację drugiego etapu konkursu kuratoryjnego. Natomiast, jeżeli chodzi o wszelkie turnieje, 
konkursy, czy też olimpiady, jeżeli takowe są, nie o wszystkich jesteśmy w stanie wiedzieć. Natomiast 
często jest tak, że dziecko chcąc się tak są się pochwalić , pokazać swoje osiągnięcia przechodzi  
z dyplomem do  nauczyciela, do wychowawcy i pokazuje, że to miało miejsce, czy po prostu pokazuje 
medal. W większości wiemy. Jeżeli miałabym to powiedzieć procentowo myślę, że tak  w granicach 80- 
90% mamy tych informacji. Natomiast, nie jestem w stanie zrozumieć, że [ dźwięk niezrozumiały] 
w zależności od tego, czy jest dziecko jest bardziej wstydliwe, czy też nie.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – jeżeli można, to teraz ja może tak na koniec. Oczywiście to, co pani 
mecenas mówiła no nie ma, ja muszę zweryfikować. Jeżeli ktoś złoży wniosek tak ,jak to w tym 
paragrafie 11 jest zapisany, on jest jednoznacznie przyznaniem. Trzeba zweryfikować czy, czy dany 
uczeń ma prawo do tego stypendium. Więc nie wyobrażam sobie, żebym z panią dyrektor  
się nie skontaktował. Nie wiem, czy przyjmiemy formę pisemną, czy oświadczenia, czy tudzież inną, ale 
bez konsultacji, jeżeli chodzi o te pieniądze, które do tej pory były oczywiście przyznawane. Bez 
tej konsultacji nie ma możliwości przyznania stypendium. Natomiast, jeżeli chodzi o, o to, czy rodzic 
będzie wiedział no to myślę, że to nic się nie zmieni. No, jeżeli wychowawca będzie wiedział, 
że jego uczeń ma średnią powyżej 5 i 1, no to po prostu poinformuje go, jak do tej pory, że tylko, że 
trzeba złożyć krótki wniosek. On może być krótki, nie ma wzoru, może napisać że "proszę o 
przyznanie stypendium" i to zupełnie wystarczy. Więc ja myślę, że tu zagrożeń nie będzie. Oczywiście 
jak, jeżeli ta uchwała będzie przyjęta, postaramy się zarówno w mediach szkolnych, jak i naszych 
urzędowych, to na tyle rozpropagować, ażeby była sprawa jasna, jak, na jakich zasadach i to. Chciałbym 
tylko powiedzieć jeszcze, że poprzednio przyznawaliśmy tylko ten 1000 zł, dobrze pamiętacie państwo. 
W tej chwili jest w dużo więcej możliwości właśnie dla tych dzieci, które uzyskały jakieś, jakieś swoje 
sukcesy na, w powiecie, województwie i tak dalej, i tak dalej. Wtedy takich możliwości nie mieliśmy. 
Teraz zwracamy się do państwa o to, żeby takie możliwości były. Powiem jeszcze, to dyskutowaliśmy 
też na, na komisji, ale no nie wiem może włożę kij w mrowisko, ale proszę bardzo, że chcieliśmy 
wprowadzić chociażby kryterium oceny z wychowania, z zachowania, że no te dwie najwyższe 
powiedzmy czy trzy od góry, żeby one były kryterium. Też chodzi o to, że uczeń, który jest, no krótko, 
mówiąc nieznośny w szkole, ale uzyskał jakiś , jakiś dobry wynik, to niekoniecznie był uprawniony do, 
do tego stypendium. bo to może źle wychowawczo działać na inne dzieci. No, niemniej jednak, nie ma 
takiej prawnej możliwości, żeby tego typu zapis wprowadzić. Więc my, na tą, szczególnie pani Sekretarz 
i pani mecenas spędziły sporo czasu nad tym, żeby tą uchwałę  dopracować, żeby była, no miejmy 
nadzieję, przyjęta przez wojewodę i żebyśmy mogli ją stosować. 
 
Pani J.Kryńska-Cieśla - jeszcze chciałbym Państwu też przypomnieć, że podczas komisji nasze 
niejasności budził punkt 8 chyba, tak punkt 8 tak, tak 8, stypendium za osiągnięcia naukowe klasy I-III. I 
tutaj nasze wątpliwości budziło to, jakie osiągnięcia naukowe mogą mieć klasy I-III, ale myślę, że jest 
dzisiaj tutaj z nami pani Dyrektor, może pani Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego potrafi nam 
wskazać właśnie te ewentualne konkursy, jakie uczeń klasy I-III mógłby właśnie dostać stypendium, bo 
podczas komisji również wpadliśmy na taki pomysł, że wrócimy się pisemnie do lidera, do lidera klas I-III, 
ale jest pani Dyrektor więc może, jakby pani Dyrektor mogła nam powiedzieć jakie stypendium za 
osiągnięcia naukowe mogą mieć uczniowie klasy I-III. 
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Pani R.Radziulewicz – Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – takie najbardziej zweryfikowalne i 
konkursy, której tutaj odbywają się, na terenie gminy, szkoły od szeregu lat, to jest między innymi, 
[dźwięk niezrozumiały] międzynarodowy konkurs matematyczny. Z tego, co pamiętam, to mieliśmy 
dzieci, które były wyróżnione. Było takich kilka lat, że no , jako grupa, która jest obecnie w klacie 
czwartej, grupa, która jest obecnie w klasie ósmej, te dzieci miały wyróżnienia tak, przypominam konkurs 
międzynarodowy, także jak najbardziej weryfikowalny. Kolejny konkurs w jakim dzieci brały udział z 
naszej szkoły, to jest konkurs Archimedes, też się odbywał konkurs Oxford, to był język angielski, 
matematyka. Natomiast, cóż jeszcze mogę państwu wskazać, jeżeli chodzi o klasy III, kiedy jest, jakby 
zakończenie realizacji podstawy programowej dla klas I-III , co roku jest robiony test. I to przyjmuje dwie 
wersje, albo umawiamy się, że test przygotowują nauczyciele edukacji wczesnoszkolnej, albo inna 
możliwość korzystamy na przykład z testu, jakiegoś wydawnictwa. I w tym momencie mamy możliwość 
zweryfikowania osiągnięć naszych uczniów na poziomie całego kraju. Takie informacje są wysyłane do 
rodziców. Jest omawiany test z uczniami i jest sprawdzana wiedza przede wszystkim z języka polskiego 
i z matematyki, także te jak najbardziej. Natomiast, jeżeli chodzi ogólnie ocenianie dzieci edukacji 
wczesnoszkolnej to przede wszystkim tutaj głos decydujący ma wychowawca klas. Nie wiem, czy 
państwu odpowiedziałam tak do końca na pytanie, ale to co mi tutaj przychodzi do głowy, jeżeli chodzi 
szczególnie tutaj o naszą szkołę.  
 
Pani J.Kryńska - Cieśla - ja tylko chciałam podziękować, no właśnie widzicie państwo. Spytanie się 
osoby kompetentnej już rozwiewa poniekąd nasze tutaj wątpliwości, z tego, co ja zrozumiałam, że są 
trzy takie konkursy. Dziękuję bardzo. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej –  a mam jeszcze do pani mecenas w takim razie pytanie, 
bo w artykule 90 g o systemie oświaty, gdzie jest ten, to stypendium przyznawane przez dyrektora 
szkoły jest wyraźnie napisane, wpisane, że uczniowie klas I-III nie otrzymują takiego stypendium, czy to 
nie ma rozszerzenia, też na ten artykuł 90-te. 
 
Pani A. Ulanowska – radca prawny – Panie Przewodniczący, nie, nie ma rozszerzenia. Jest bardzo dużo 
orzeczeń, w szczególności ostatnimi czasy, naszego Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Olsztynie i rzeczywiście też w praktyce spotykamy się z rozstrzygnięciami nadzorczymi Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego, które kwestionuje rozgraniczenie i przyznawania stypendium na tej podstawie, 
nie tylko od klas IV w górę , a czasami też zdarza się, że wprowadzane są kryteria do klasy V w górę, 
bądź też innej. I Wojewódzkie Sądy Administracyjne w tym w szczególności ten w Olsztynie wskazuje 
że rzeczywiście, nie jest to łatwe kryterium, jak na tak młodych uczniów i niskich klasy od I do III, które 
można by zastosować, ale nie jest to niemożliwe i nie powinniśmy rozgraniczać, że część klas otrzymały 
takie stypendium za wyjątkowe osiągnięcia, a część nie. I takie rozstrzygnięcia nadzorcze, czy wyroki 
Wojewódzkich Sądów Administracyjnych w Olsztynie, ewentualnie NSA ,jeżeli korzystają z możliwości 
zaskarżenia takiego wyroku w pierwszej instancji stwierdzają nieważność wówczas uchwały w całości. 
Dlatego, też to ograniczenie nie powinno mieć miejsca, jeżeli chcielibyśmy uchronić państwa uchwałę od 
ewentualnej eliminacji. 
 
Pani E. Fitza – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – poinformowała, że opinia komisji jest 
pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów Burmistrza MiG Ryn w ramach „ Lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie”. Druk 10 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów. 
Uchwała Nr XLI/333/22 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
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Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Władysław Nowikowski 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.17  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2022r. Druk 11 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy - jeśli chodzi o zmiany budżetu gminy Ryn na rok 2022, 
szczegółowo omawiane było to na komisji, macie państwo również na tabletach. Pozwolę sobie trochę 
skrócić, jeśli chodzi o plan dochodów zwiększono o kwotę 199 282 zł dwóch działach i tak w dziale 
dochody od osób prawnych od osób fizycznych i innych jednostek nieposiadających osobowości  
prawnej zwiększono plan dochodów o kwotę 20 000, w dziale różne rozliczenia zmniejszono plan 
dochodów o kwotę 718 zł, jeśli chodzi o plan wydatków zwiększono kwotę 379 282 zł w 9 działach i tak: 
w dziale rolnictwo i łowiectwo zwiększono plan wydatków o kwotę 4 000, transport i łączność zwiększono 
plan wydatków o kwotę 30 000, administracja publiczna zwiększono plan wydatków o kwotę 209 300 zł, 
bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zwiększono plan  wydatków o kwotę 
120 000 zł, oświata i wychowanie oraz dział edukacja opieka wychowawcza zmniejszono plan wydatków 
w Zespole Szkolno-Przedszkolnym o, o kwotę 20 718 wynikające ze zmniejszenia subwencji oświatowej 
na rok 2022, rodzina zwiększamy plan wydatków o kwotę 610 zł, gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska zwiększono plan wydatków o kwotę 36 090 zł. Ponadto dokonano zmiany nazwy  
inwestycji. Z obecnie istniejącej inwestycji dodano działki, to obecnie –Budowa sieci wodociągowej, sieci 
kanalizacji sanitarnej na działce 145/1,145/5, dodano działki 426, 160, 386, 157/1, 154/ 2 w Rynie. Do 
budżetu wprowadzono ponadto niewykorzystane środki, o których mowa w artykule 217, ustęp 2, 
podpunkt 6 o finansach publicznych w wysokości 180 000 zł z przeznaczeniem na wydatki bieżące, 
głównie na zabezpieczenie środków na opłaty za gaz, energię, wodę, paliwo. Ponadto na podstawie 
ustawy z dnia 12 marca 2020 roku o pomocy obywatelem Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 
terytorium tego państwa w pierwotnej uchwale budżetowej z grudnia dodaje się w paragrafie 13 ustęp 2 
dodaje się podpunkt 3 o następującym brzmieniu: " W celu realizacji zadań związanych z pomocą 
obywatelom Ukrainy, w związku z  konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, upoważnia się 
Burmistrza Miasta i Gminy do dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków budżetu jednostki 
samorządu terytorialnego w tym dokonywania przeniesień wydatków między działami klasyfikacji 
budżetowej. Budżet po zmianach wynosi dochody 36 624 071 złoty 59 groszy, wydatki kształtują się na 
poziomie 42 751 120 złoty 79 groszy, deficyt w wysokości 6 127 049 złoty 20 groszy. 

 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – jeżeli można bo, bo bardzo bym prosił, trochę zapomniałem, chciałem, 
jako autopoprawkę wprowadzić to, co już  pani Skarbnik powiedziała w paragrafie trzecim dodać : w 
paragrafie 13 ustęp 2 dodaje się punkt 3 o następującym brzmieniu i pozostała część zostaje bez zmian. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie autopoprawkę do projektu 
uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2022r do Druk 11. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania autopoprawka została przyjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
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Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - ja mam tylko takie techniczne pytanie tam 120 000 na 
bezpieczeństwo, w tym 65 na materiały. To znaczy na co? 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy - to  przede wszystkim zabezpieczyliśmy na stroje dla 
strażaków OSP Sterławki Wielkie oraz zakup paliwa. 

 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – chodzi o ubrania. Chciałbym tylko dodać, że kupiliśmy w zeszłym roku, 
na koniec roku tutaj do OSP w Rynie i za podobną kwotę, chcemy również zabezpieczyć naszych 
strażaków w Sterławkach Wielkich. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian budżetu Gminy Ryn na 2022r. Druk 11 z autopoprawką 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XLI/334/22 stanowi załącznik nr  16 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.18  Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata    
            2022- 2028. Druk 12 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki – 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata  2022- 2028. Druk 12 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XLI/335/22 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
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NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.19  Rozpatrzenie petycji z dnia 8 marca 2022r. złożonej przez Cech Zdunów Polskich, 63-760   
            Zduny, Rynek 2, woj. wielkopolskie. Druk 13 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej –  petycja została przekazana do Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. Petycja dotyczyła uchwał przyjętych przez Sejmik Województwa Warmińsko-
Mazurskiego w związku, z czym nie jesteśmy, jako rada gminy, kompetentni do tego, żeby wpływać  
na tego typu akty prawne. W związku z tym komisja podjęła wniosek o tym, aby tą petycję przekazać do 
sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Myślę, że jak najbardziej słusznie. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przekazania petycji podmiotowi właściwemu do jej rozpatrzenia. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 13 
radnych. 
Uchwała Nr XLI/336/22 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.20  Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
Pani J. Kryńska – Cieśla – Panie Burmistrzu trzy pytania mam do pana. Pierwsze pytanie w 
miejscowości Ławki pojawiły się takie banery na ogrodzeniach : „Nie przeciwko sieci 5D”, czy tam jakiejś 
i czy wiemy coś na ten temat. To jest pierwsze pytanie. Drugie moje pytanie, jaki status prawny ma 
droga przy, przy naszym Orliku, bo wcześniej, to tam wiem, że nie było jakoś tam to uporządkowane, a 
teraz myślę, że może jest. Ale ,chciałabym wiedzieć. I trzecie moje pytanie, pamiętacie państwo kilka lat 
temu, dokładnie chyba trzy, mieliśmy taki problem w miejscowości Tros, Tros tak, Skop przepraszam, 
zawsze mi się te dwie miejscowości mylą. To chodziło o budowę kurników. No, Tros tak, tak. Czy coś w 
tej sprawie się nie zmieniło? Dlatego, że mieszkańcy tam trochę zgłaszają pewne jakieś, jakieś 
informacje, które dochodzą, które miałyby świadczyć o tym, że ten właściciel dalej, jakby stara się o te 
kurniki. Czy, coś wiadomo na ten temat. Dziękuję. 

 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – może po kolei, jeżeli chodzi Ławki. No, tam jest trochę trudna, trudna 
sprawa. Ja uczestniczyłem w spotkaniu z i z mieszkańcami, na prośbę pani sołtys, byłem tam na 
spotkaniu. Tam jeden z mieszkańców wydzierżawił tereny dla firmy. Krótko mówiąc, żeby tam już nie, 
nie, nie wchodzić w szczegóły, na postawienie masztów. On później się z tego chciał wycofać, ale już 
niestety, ta umowa jest tak sporządzona, jak jest. Dokumenty zostały złożone, no i jest w trakcie. 
Zobaczymy, co z tego wyjdzie. Ja więcej nic nie mogę powiedzieć, jest po prostu w trakcie. Natomiast 
znam dokładnie sytuację dzisiaj, żeśmy ją też dyskutowali i ja już, jeżeli chodzi o ten temat, na tą chwilę, 
to, to chciałbym tylko tyle mieć na razie do powiedzenia. Znam sytuację dobrze. Jeżeli , chodzi o drogę 
koło Orlika, to jest już to droga, bo ona została zrobiona, bo tam była działka kiedyś między szkołą, a 
Orlikiem, była działka. No, ale tam była inwestycja w 2018-19 roku. No i to musiało być drogą 
publiczną jest uregulowane. Natomiast, jeżeli chodzi o korniki, ja już wydałem dwie decyzje negatywne i 
te dwie decyzje zostały uchylone przez SKO. Więc teraz jesteśmy w trakcie opracowywania trzeciej 
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decyzji no i też bym na razie chciał na tym skończyć.  Jest opracowywana, podjęliśmy pewne działania 
inne, no i zobaczymy. Dziękuję. Pan Burmistrz chciał. Ja, chciałbym pani Elzie odpowiedzieć, bo na 
poprzedniej sesji pytała mnie pani o komisję , o gminny zespół zarządzania kryzysowego. Sam, go 
powołałem, tylko zapomniałem o tym. Jak rozpoczął się covid, dlatego chciałbym sprostować.  
Faktycznie nie pamiętam, bo tych zarządzeń było sporo, ale od razu żebyśmy sprawdzili, bo coś tam 
nie grało. Tak taka komisja została powołana z chwilą, gdy się pojawił covid. Ona obowiązuje, te 
zarządzenie obowiązuje. Ja już, żeby dokończyć to powiem, kto wchodzi w skład tego zespołu. Więc 
tak, Burmistrz Miasta i Gminy Ryn - przewodniczący, Sekretarz Gminy - zastępca przewodniczącego, 
Skarbnik Gminy, pracownik Urzędu Miasta i Gminy w Rynie do spraw zarządzania kryzysowego, 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie lub jego przedstawiciel, Dyrektor Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego w Rynie lub jego przedstawiciel, Dyrektor Regionalnego Parku Edukacji, 
Kultury i Turystyki lub jego przedstawiciel, Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Rynie lub jego przedstawiciel, Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Rynie lub jego przedstawiciel , Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Rynie lub jego przedstawiciel, 
Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Sterławkach Wielkich lub jego przedstawiciel, Kierownik 
Posterunku w Rynie lub jego przedstawiciel. I to jest cały skład komisji, także przepraszam, nie 
pamiętałem, ale taka komisja jest. 
 
Pani J. Kryńska – Cieśla – czyli przedstawiciele tej komisji byli na sali, ale nie widzieli o tym, że byli 
w tej komisji.   
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – to powiem tak, komisja jest zwoływana w miarę potrzeb. Na szczęście 
nie było takiej potrzeby, żeby zwoływać komisję.  
 
Pani J. Kryńska – Cieśla – ja mam jeszcze jedno pytanie, być może do pana Przewodniczącego, być 
może nie, no nie wiem, panie Przewodniczący. Mamy nowego podobno kierownika. Znaczy w ogóle, 
słuchajcie państwo, zmiany personalne w naszym posterunku są bardzo dużo niestety mało o tym 
wiemy. Pan kierownik nie przyszedł na, na komisję. Pan Przewodniczący może pan wie, kto jest 
kierownikiem naszego posterunku, czy są wakaty jakieś wolne, czy, czy jest pełna obsada posterunku, 
bo na ten moment nic, nic tutaj nie wiemy, a to, a to jest dosyć ważna wiadomość dla mieszkańców. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej –  w pierwszej części odpowiem jest wydane polecenie 
Komendanta Wojewódzkiego Policji w Olsztynie, które właściwie od dwóch lat się nie zmieniło i z tego 
polecenia wynika, że szefowie jednostek nie mogą brać udziału w uroczystościach, zebraniach, 
spotkaniach w komisjach, czy w sesjach po prostu. I dlatego nie biorą takiego udziału. Natomiast, co do 
stanu etatowego nie chciałbym nikogo wprowadzić w błąd. Zobowiązuje się, że na najbliższej sesji 
szczegółach przedstawię kto, co i jak. 
 
Pani E. Fitza - chciałam podziękować i cieszę się bardzo, że udało się wyjaśnić i przypomnieć sobie, 
o to chodziło. Dziękuję bardzo. 
 
Pan W. Nowikowski – ja mam pytanie do pani. Pani, pani mecenas czy wszystkie dokumenty, które są 
wytwarzane w organach pochodzących z wyboru, czyli tutaj w naszym przypadku rada, komisje stałe, 
stanowią właśnie informację publiczną. Jeśli tak, to czy z mocy prawa podlegają jawności. 
 
Pani A. Ulanowska – radca prawny – Panie radny. Dostęp do informacji publicznej reguluje nam ustawa 
o dostępie do informacji publicznej. Ona wskazuje, co jest dokumentem podlegających 
ujawnieniu. Rzeczywiście, co do zasady te dokumenty, które są wytwarzane przez organy powinny 
stanowić informację, która powinna być ujawniona. Czasami ona korzysta z pewnego rodzaju 
ograniczeń ze względu na inne tajemnice chronione. Natomiast rzeczywiście dokumenty, które 
pochodzą od organu są objęte ujawnieniem w ramach informacji publicznej. Natomiast nie chciałabym 
generalizować, ponieważ zawsze w konkretnym przypadku należy to ocenić indywidualnie.  
 
Pan W. Nowikowski – czyli publikacja poszczególnych dokumentów nie może być uzależniona od zgody 
rady, czy radnych. 
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Pani A. Ulanowska – radca prawny – ja przepraszam nie do końca nie rozumiem, jaka publikacja. 
 
Pan W. Nowikowski – publikacja dokumentów wytworzonych przez radę, na przykład protokołu. 
 
Pani A. Ulanowska – radca prawny – ale w jakim sensie uzależnione? 
 
Pan W. Nowikowski – czy można uzależnić publikację danego dokumentu od zgody radnych? 
 
Pani A. Ulanowska – radca prawny – dobrze, żebyśmy byli precyzyjni. Chodzi o sytuację, kiedy ktoś 
występuje do organu o udzielenie informacji publicznej na przykład w postaci protokołu z jakimś 
posiedzenia komisji, tak? 
 
Pan W. Nowikowski – to też. 
 
Pani A. Ulanowska – radca prawny – ja, może uproszczę w ten sposób. Ustawa o dostępie do informacji 
publicznej nie przewiduję żadnej dodatkowej zgody na udzielenie takich informacji publicznej, 
kogokolwiek. Czy jest to osoba prywatna, publiczna, czy jakakolwiek inna osoba. Jeżeli ktoś występuje z 
wnioskiem o udzielenie informacji publicznej, podmiot, do którego taki wniosek wpływa, ma obowiązek 
ocenić, czy jest to informacja publiczna i czy podlega udostępnieniu. Nie ma żadnej, dodatkowych 
czynności polegających na czyjejkolwiek zgodzie. 
 
Pan W. Nowikowski – czyli na przykład publikacja protokołu na stronach Biuletynu Informacji Publicznej 
naszego urzędu, nie podlega zgodzie radnych. 
 
Pani A. Ulanowska – radca prawny – jeżeli dysponent stronę Biuletynu Informacji Publicznej 
udostępnij jakikolwiek dokumenty na tej stronie, na tym BIP-ie, no to dokonuje tych czynności bez 
dodatkowej zgody czy działania. Panie radny, przepraszam, czy to jest w odniesieniu do jakiejś 
konkretnej sytuacji dlatego, że nie chciałabym generalizować. Dlatego, że nie chciałabym wprowadzać 
pana w jakikolwiek. Dlatego, że każda ocena sytuacji powinna być oceniana indywidualnie, tak. Tak, jak 
powiedziałam zgodnie z ustawą o dostępie do informacji publicznej  udzielenie takiej informacji, czy 
poprzez udzielanie, poprzez zamieszczenie na BIP-e, czy udzielenie indywidualnie na wniosek, nie 
odbywa się za jakąkolwiek zgodą, jakiejkolwiek innej osoby. Ten podmiot, do którego ten wniosek 
wpływa, ma obowiązek ocenić, czy jest to informację, czy podlega udostępnieniu, czy ewentualnie 
ograniczeniu ze względu na inne tajemnice chronione w tej ustawie, tak. Natomiast każdy przypadek, 
taki indywidualny powinien, być indywidualnie oceniony. Jaki dokument, do kogo, czego dotyczy 
i czy podlega, i w jakiej formie opublikowaniu. 
 
Pan W. Nowikowski – przykład konkretny mi chodzi o protokoły z komisji rady. 
 
Pani A. Ulanowska – radca prawny – panie radny, tak jak powiedziałam, co do zasady komisja radnych 
jest organem, ciałem komisyjnym, którego posiedzenia, bądź protokoły stanowią informację publiczną. 
 
Pan W. Nowikowski – dziękuję za informację, wyczerpującą, zrozumiałą. 
 
Pani E. Fitza - przepraszam, ale nie mogłam się powstrzymać, wobec tego się nie będę powstrzymywać. 
Tak, troszeczkę gwoli wyjaśnienia, bo słuchają nas nasi mieszkańcy. Pan Władysław Nowikowski radny 
zadawał pani mecenas pytanie w sposób, taki troszeczkę okrężny, niemówiący dość jasno i nie 
chciałabym, też żeby nasi mieszkańcy nas źle zrozumieli i źle zrozumieli, też wypowiedź pani mecenas. 
Chodzi o to, że kilka, jakiś czas temu pan radny zapytał, czy jest obligatoryjne, obligatoryjne, to 
jest bardzo ważne słowo, ja go teraz używam. Jest, czy jest możliwe umieszczenie protokołów na stronie 
BIP-u miasta Ryn, urzędu, właśnie z posiedzeń komisji. Dyskutowaliśmy, rozmawialiśmy,  
mówiliśmy, że jeżeli będzie taka potrzeba. Pan Burmistrz powiedział, że on nie widzi żadnego problemu. 
Natomiast, jeśli ktoś będzie chciał tak, jak powiedziałam, będzie to umieszczane. No i teraz tutaj 
właśnie stąd, zadaje się, pytania pana Władysława Nowikowskiego do pani mecenas. Czy jest to 
udostępnienie informacji publicznej? 
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Ze swojej strony wyrażę, po raz kolejny, tą opinię, że oczywiście że tak. Myślę, że nikt z nas radnych nie 
ma i myślę, że w przyszłości też nigdy nie będzie miał, chęci ukrywania tego, co się dzieje 
na komisjach. Dlatego, że jesteśmy pracownikami naszych mieszkańców, występujemy w ich imieniu i 
każdy, kto będzie chciał przyjść do urzędu i poprosi o udostępnienie informacji publicznej, jaką 
jest właśnie protokół z konkretnego posiedzenia, to taki protokół otrzyma. I nie jest to w żaden sposób 
utajniane. Tak myślę i jestem przekonana, że jeśli taki wniosek od mieszkańca by wypłynął, to 
właśnie taki protokół by otrzymał. 
 
Pan W. Nowikowski – nigdy nie użyłem sformułowania, że to jest jakaś próba utajniania. Zapytałem 
tylko, czy jest możliwość udostępniania tych protokołów, czyli publikowania na, obok protokołów przecież 
posiedzeń rady, właśnie w Biuletynie Informacji Publicznej. I to tylko tyle, nic więcej. Tylko tyle. Jest to 
po prostu, jakby dodatkowa informacja dla naszych mieszkańców Czym się zajmujemy na komisjach. Ot 
i tyle. Jakby uzupełnienie informacji, a przede wszystkim, ułatwienie dostępu 
do tej informacji. Bo wiemy, że złożenie wniosku o dostęp do informacji publicznej, no to jednak trzeba, 
to wiedzieć, gdzie ten wniosek szukać, jak go wypełnić, niby już nie każdy to potrafi, a kliknąć sobie na 
stronę Biuletynu Informacji Publicznej, no to potrafi każdy, potrafi i każdy ma ułatwiony, jak gdyby dostęp 
do tego, tak. I tylko o to mi chodziło, o nic więcej. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej –  gwoli uzupełnienia. Dostępność dokumentów 
dotyczących pracy rady, jaki komisji jest właściwie nieograniczona. Każdy, kto ma chęć zapoznać się z 
takimi dokumentami ma do tego prawo i takie dokumenty utrzyma. Każdy ma prawo przyjść na sesję, 
każdy ma prawo przyjść na komisję. No, nie zgodzę się z tym, że jest jakiś kłopot złożeniu wniosku o 
udostępnienie informacji publicznej. Bo, jeżeli ktoś mnie kliknąć w urządzeniu i znaleźć stronę 
Rynu, a na stronie zakładka, jeszcze w zakładce, drugą zakładkę, to równie dobrze poradzi sobie też ze 
znalezieniem w internecie wniosku o udostępnienie danych, wydrukowanie go i przyniesienie do 
urzędu. Żeby była jasność absolutnie nie jestem przeciwny temu, żeby na stronach BIP-u Urzędu Miasta 
były również zakładki z protokołami z sesji, czy też z komisji. Jest to zupełnie dokument 
jawny. Jeżeli jest taka wola możemy, to zrobić. Oczywiście skonsultuję, to z naszą panią mecenas, żeby, 
nie było żadnych wątpliwości. Nie widzę problemu żadnego, żadnego problemu jeszcze raz powtarzam. 
żeby mieszkaniec Gminy Ryn, w jakikolwiek sposób, miał utrudniony dostęp do tych dokumentów. 
Jeśli chce się z nimi zapoznać, na pewno z nimi się zapozna. 
 
Pani M. Dąbrowska – Dyrektor RPEKiT – [ dźwięk niesłyszalny ] 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej –  nie wiem, czy było słychać. Bardzo dziękuję, jeszcze 
raz powtórzę. Jutro o 18:00 spotkanie z panem Mirosławem Kowalskim tu szerzej nie trzeba 
przedstawiać, bo wszyscy wiedzą i w niedzielę od 10:00 do 14:00 w RPEKiT- cie, targowisko miejskie 
przepraszam 
 
Pan I. Nieckarz – Ireneusz - ja, tylko kończąc tutaj rozmowy wcześniej, chodzi o te komisje, czyli 
protokoły dostępne. Myślę, tak krótko podsumując, że chyba nawet lepiej by było, żeby też można było 
sobie kliknąć i tak, jak przeczytać protokół z posiedzenia rady na przykład dzisiaj, za chwilę się pojawi 
ten protokół. Również, żeby była taka możliwość, dodatkowa oprócz tego, że można złożyć wnioski i tak 
dalej, żeby można było sobie kliknąć i spojrzeć, co było na przykład przedmiotem na poszczególnej 
komisji. To myślę, że to by było, jakby takie dodatkowe ułatwienie dla naszych mieszkańców. 
 
Pani J. Kryńska- Cieśla - powiem państwu szczerze, że nie zastanawiałam się nad tym tak, wcześniej.  
Ten pomysł też nie wpadł mi do głowy, ale tutaj po wysłuchaniu głosów panów i pani też uważam, że to 
nie byłby wcale zły pomysł. Dodatkowa zakładka, dla ułatwienia. Ja jestem za. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej –  ustalmy tak. Ustalę to z panią mecenas oczywiście z 
panem Burmistrzem i z panią dyrektor biura rady. I co trzeba, tak zrobimy. Czy jeszcze są w tym punkcie 
głosy. Jeśli nie, szanowni państwo, nie wiem raczej nie spotkamy się już przed świętami. Życzę 
wszystkim tu obecnym i tym po drugiej stronie kamery, żeby te święta były już świętami pokoju, żebyśmy 
nie musieli patrzeć w tą wschodnią stronę zabawami nie tylko naszych sąsiadów i przyjaciół z Ukrainy, 
ale trzeba to powiedzieć wprost patrząc na naszych nieprzyjaciół. Myślę, że może właściwie, 
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to tak z nadzieją, że może te święta będą już zupełnie inne, żeby zajączek zawitał do każdego, żebyście 
wszyscy byli zdrowi, żeby w rodzinach było rodzinnie i wszystkiego dobrego. 
 
Ad.21  Zamknięcie posiedzenia.                           
          
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad XLI sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 
zamknął obrady. 

 
Protokółowała:                                                            Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie  
 
Bożena Dybała                                                                                     Juliusz Brant 
                    
                   
          


